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Referat fra Møde den 30. maj 2022 i friluftråd Nordsjælland i Vestre hus, Allerød  
Tilstede: Poul Erik Pedersen, Sally Schlichting, Arne Riis, Brian Pedersen, Steen Kobberø-

Hansen, Annemette Højgaard, Ruth Pedersen, Michael Holst og Alice Linning. 

Afbud: Kristina Kongsted   

Referent: Alice Linning 

 
Velkomst og godkendelse af rejseafregninger. 
Poul Erik bød velkommen. 

 
Formeld godkendelse af referat af Lokalrådsmøde nr. 7. den 25. april 2022. 

Godkendt. 
 
Drøftelse og beslutning om dagsordensform 
Anne Mette ønskede en anden form for dagsorden.  Der er flere synspunkter i sagen.  
Når udkast til dagsorden rundsendes fra Poul Erik, er der mulighed for, at alle kan ind-
sende punkter, som ønskes på dagsorden. Beskriv kort punktet og send det til Poul Erik. 

 
Status omkring sager og sager til godkendelse. 

 
                   Temagrupper med ansvarlige personer. 

• Friluftsliv omkring Søborg Sø og ny sti Søborg By. 
Der har været et godt møde med følgegruppen. Poul Erik og Sally deltog. Målet med mødet var: 
Hvilke træer skal fældes ved Søborg Sø?  Flere træer bliver bevaret og en del bliver fældet.  
Fisk- – og fugleliv blev debatteret. Stiforløb blev drøftet. Der skal bygges robuste broer. Natur-
styrelsen har brug for en ”arbejdsvej”.  OBS! På toiletter, affald og parkering. 
Planen er, at der etableret tre stier rundt om søen: Cykel -, gang- og ridestier.  
 
En del andre organisationer har afholdt afklarende møde med Naturstyrelsen. Friluftsrådet 
kunne snarest afholde et møde med Naturstyrelsen i samme sag.      
 
Friluftsrådet kan evt. give tilskud til fugletårne, o. a. efter ansøgning. Der er brug for flere part-
ner sender høringssvar.  Der drøftes også vejanlæg evt. med grus, som er fælles for alle aktivite-
ter.  Den 15. september 2023 er projektet færdigt, som foreløbig plan. Det er Sally og Poul Erik, 
som følger sagen.  
 
Arne efterspørger referater fra møderne. De kan komme på vores hjemmeside. 
 
 

• Stigruppe dækkende hele Nordsjælland med koordinering til andre lokalråd i regio-
nen.  
Regionsudvalget har nedsat en regional temagruppe om stinet m.m. i regionen.  
Medlemmer til den regionale stitemagruppe udpeges af det enkelte lokalråd i Re-
gion Hovedstaden. Annemette og Steen kan evt. indgå i den regionale temagruppe.   

http://www.friluftsraadet.dk/nordsjaelland
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Temagruppen Stier. 
Steen og Annemette har opgaven. Der er ikke sket så meget siden sidst. Hvem skal del-
tage?  Kunne vi have andre personer med i stigruppen, som ikke har tilknytning til Frilufts-
rådet?  Ønsker et kort over alle typer af stier i Nordsjælland.  

Ruth oplyser, Nationalpark Kongernes Nordsjælland har udarbejdet 3 kort i området.  Sally 
medbringer kortene.  
Steen oplyser, at der er en stigruppe i Fredensborg.  
Friluftsrådet central har udarbejdet et materiale om det samlede stier i et udvalg i Friluftsrådet. 
Steen indgår i arbejdet i det centrale udvalg.  
Annemette og Steen har opgaven med at formulere krav/ønsker til de otte kommuner i det lo-
kale friluftsråd, som evt. kommunekoordinatorerne kunne tage med i ”egen” kommune.  
Annmette og Steen skal udarbejde kommissorium og budget for temagruppen om stier til næ-
ste møde.          

 
Øvrige aktuelle sager. 

• Friluftsrådets deltagelse i Naturens Dag den 11.september 2022. Hvem kan deltage? 
Poul Erik kan ikke deltage på dagen ej heller i planlægning. Nordsjællands ridelaug har en stand 
på dagen med Sally og Annemette deres tema: Heste i naturen.  
 
Ruth kan deltage på dagen med en stand fra Friluftsrådet. Friluftsrådet har en del materiale til 
dagen.  Poul Erik kontakter Alexander og Kim Løwe vedr. mulighed for deltagelse og planlæg-
ning af aktiviteter.  
 
Naturens uge afsluttes med naturens dag den 11. september.   
 

• NNP-Hellebæk Kohave. Møde i arbejdsgruppen den 7. juni 2022.   
Poul Erik deltager i mødet. 
 

• NNP-Gribskov. Tur den 1. juni 2022 
Ruth, Dansk Vandrelaug, Annemette, Dansk Rideforbund, og Sally, Nordsjælland Laug deltager 
for egne organisationer. Opmærksomhed på hegn og udformning. Bliver der hegn/adgang, så 
mindre dyr kan bevæge sig frit i naturen?     
 

• Det Blå Friluftsliv og MNP-Øresund.  
Poul Erik orienterer om maritim naturnationalpark Øresund.  Der er et forslag om, at parken 
slutter ved Øresundsbroen. Friluftsrådet ønsker, at den maritime naturnationalpark bliver udvi-
det til Stevns. Sagen drøftet fortsat i bestyrelsen i Friluftsrådet. Det skal afholdes borgmester-
møde i hver af de kommuner, som bliver en del af maritime naturnationalpark Øresund. 
 
OBS! Repræsentanter fra Sverige skal indgå i arbejdet. Regionsudvalget holder fast i dialogen 
med Friluftsrådet centralt.  
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Der har været en konference på Christiansborg arrangeret af Danmarks Naturfredningsforening 
med mulighed for at andre organisationer kunne deltage. Konferencen omhandlede maritime 
naturnationalparker og Lynette Holmen. 
 

• Div. Blå Flag overrækkelser m.m. 3. til 6. juni 2022 
Poul Erik har fået en henvendelse fra Hornbæk havn vedr. Blå Flag den 3. juni. Det er i samar-
bejde med Hornbæk skole. Poul Erik kan ikke deltage.  Ingen deltager fra Friluftsrådet. 
 
Brian oplyser, at Frederikssund kommune også får Blå Flag. Brian tager det op i Grønt Forum.  
 
Halsnæs har også Blå Flag. De klarer det selv.  

 
 

Sager til drøftelse/orientering. 

• Webredaktør og hjemmeside 
Arne orienterede om hjemmesiden. Problemet med synlige referater er løst centralt i Friluftsrå-
det. Send gerne informationer til Arne til hjemmesiden.   
 

• Årsplan ved Arne 
Der er i Årsplanen plads til at hver kommunekoordinator kan skrive om emner fra kommunen. 
 

• Facebookgruppe 
Intet nyt - vi afventer. Der skal være aktiviteter og nyt i gruppen ofte. Måske en intern gruppe.  
   

• Adgangssager – Gå nye veje 
Der er en sag vedr. Havreholm. Kommunen har givet medhold til ejer, at cykelstien er for tæt på 
beboelse.  Friluftsrådet har anket sagen.  Gå nye veje kampagne – flere oplysninger kan findes 

på Gå nye veje. Gå nye veje - Stop skilteskoven (gaanyeveje.dk) 

  

• Div. fredningssager, herunder Arrenæs.  
Poul Erik nævner Arrenæs. Sagen er sendt ind. Der er også en anden sag fra Melby vedr. Æble-
stien. Michael Holst følger sagen. 
 
Bastrup Sø Nord er kommet op igen som fredning. Arne kan evt. i mødet den 30. juni. Hvem kan 
ellers deltage? Det kan Ruth og Poul Erik. 
 

• NP Kongernes Nordsjælland. 
Der er ny formand Per Kølster. Der har været afholdt første møde. De minimis regler arbejdes 
der med.  Det har formanden mandat til at arbejde videre med. Formanden ønsker et møde 
med ministeren om reglerne. Der er lagt en plan for Nationalpark Kongernes Nordsjælland.  
 

• NP Skjoldungernes land 
Repræsentanter fra Skjoldungerens Land har været på ekskursion med mange oplevelser i Sve-
rige - besøg i tre typer af nationalpark.   

https://gaanyeveje.dk/
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Direktør Anders Bulow er dygtig til at etablere projekter. Skoven i skolen er et eksempel.  
 
70 % af Skjoldungerens Land er vand. Det skaber mulighed for andre aktiviteter. Der er etable-
ret et klasseværelse ved slusehuset ved Kattinge. Lerbjergskoven er indkøbt og er nu statsskov. 
Naturnationalpark Bidstrup skoven er udpeget. 
 
I starten af efteråret afholder Friluftsrådet netværksmøde for repræsentanter i Nationalparker. 
 
Sager fra kommunekoordinatorerne 
Hørsholm: Der er en sag vedr. Arboretet fra Hørsholm. Sagen er behandlet i Grønt Råd i kom-
munen. Sagen kører fortsat i kommunen. Der skal evt. sammensættes et nyt Grønt Råd.  
 
Gribskov: Der er dialogmøde på torsdag den 2. juni 2022 med to politiske udvalg. Der har været 
flere ekskursioner.  
 
Helsingør: Her er møde tirsdag den 31. maj. 
 
Hillerød: Grønt Råd fungerer godt. Det er dog primært informationer fra kommune med be-
grænset dialog. Pøle Å er en sag. Vild kommune er en indsats. 
 
Halsnæs: Grønt Råd har sejlet på Arresø og fået flere informationer. Auderød lejren, det vides 
ikke, hvad der skal ske på området. 
 
Fredensborg: Grønt Råd det fungerer fint. Vild kommune er i fokus. Der er en stigruppe i kom-
munen. Klimaplanen er i høring.  
 

Eventuelt  
 
Annemette spurgte ind til Sct. Helene Centret. Vi har ikke kendskab til sagen. Der er nye forpagter på 
centret. 
 
Mødeplan 

Mandag den 15. august kl.19.00 – Annemette finder sted. 

Mandag den 3. oktober kl.19.00 - Sally finder sted 

Tirsdag den 29. november kl.18.00 – Poul Erik finder sted. 

 
Den 12. juni 2022  


